
Protokół nr 2/2011 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca: 

odbytego w dniu 11 lutego 2011 r. o godz. 1130 
w  sali narad Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich  w Górzycy  

ul. Polna 8/1. 
 

1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie z 
listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka o godzinie 1500 otworzył 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych 
Rady Gminy Górzyca (nieobecny radny Paweł Raźny). 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
posiedzenia. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  przedstawił  porządek posiedzenia. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej     w 
Pamięcinie. 

2. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 
J.H. Dąbrowskiego w Żabicach. 

3. Wolne wnioski i informacje. 
 

Realizacja porządku wspólnego posiedzenia Komisji: 
 
Ad. 1 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Mł. Ref. Magdalena Kowaleczko.                 
W uzasadnieniu poinformowała, że uchwała zostanie podjęta na podstawie art. 
59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r., 
Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) określająca zamiar likwidacji Szkoły 

 



Podstawowej w Pamięcinie. Zgodnie z tym przepisem ustawy organ prowadzący 
szkołę zobowiązany jest, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, 
zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów, właściwego kuratora 
oświaty oraz organ wykonawczy. Zgodnie z art. 5c pkt 1 ustawy o systemie 
oświaty kompetencje określone w art. 59 ust. 1 tej ustawy wykonuje rada gminy. 
W świetle art. 5c pkt 1 cytowanej na wstępie ustawy, dla Szkoły Podstawowej  
w Pamięcinie organem prowadzącym jest Rada Gminy Górzyca. Tak więc 
procedura likwidacji szkoły rozpoczyna się od podjęcia niniejszej uchwały, 
wyrażającej zamiar likwidacji tej szkoły i jednocześnie zobowiązuje Wójta do 
przeprowadzenia postępowania przewidzianego w art. 59 ust. 1 ustawy o 
systemie oświaty.  Zawiadomienie o zamiarze likwidacji nastąpi na podstawie 
niniejszej uchwały w nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2011 roku. 
Również zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy tworzenie, 
likwidacja i reorganizacja przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych 
jednostek organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. Zasadność 
likwidacji tej szkoły wynika z niżej opisanego stanu faktycznego. Obecnie na 
terenie Gminy Górzyca sieć szkolna przedstawia się następująco: 

1. Zespół Szkół w Górzycy, w skład którego wchodzą Szkoła Podstawowa 
im. W. Broniewskiego oraz Publiczne Gimnazjum w Górzycy, z liczbą 
uczniów 280. 

2. Szkoła Podstawowa im. Kresowian w Czarnowie, z liczbą uczniów 76. 
3. Szkoła Podstawowa im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach, z liczba 49 

uczniów. 
4. Szkoła Podstawowa w Pamięcinie, z liczbą uczniów 55. 

Szkoła Podstawowa w Pamięcinie mieści się w starym budynku z 1902 roku.       
W roku szkolnym 2010/2011 liczba uczniów, uczęszczających do placówki 
wynosi 55. Dane demograficzne sporządzone na podstawie liczby 
zameldowanych dzieci w obwodzie szkoły z roczników 2005, 2009 i 2010 
wskazują na utrzymanie się takiej samej ilości dzieci, jak obecnie, ze wzrostem 
w rocznikach 2006 - 2008. Prognozy demograficzne w perspektywie 
najbliższych sześciu lat wskazują na celowość i zasadność likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie, ponieważ z jednej strony generują wysokie koszty 
utrzymania szkoły, a z drugiej z uwagi na zły stan techniczny budynek szkoły 
wymaga kosztownych remontów. Z wykonania planów finansowych z roku 
2010 wynika, że koszt nauki jednego ucznia w Szkole Podstawowej w 
Pamięcinie w roku kalendarzowym wyniósł 9 978,77 zł, przy koszcie 10 537,72 
zł na ucznia w Szkole Podstawowej w Żabicach, w Szkole Podstawowej w 
Czarnowie 8263,75 zł na ucznia oraz w Zespole Szkół w Górzycy 7 100,40 zł. 
Nie bez znaczenia jest również fakt aktualnej i przyszłej sytuacji finansowej 
Gminy Górzyca. W związku ze zmianą przepisów ustawy o finansach 
publicznych z dnia 01 stycznia 2010 roku nowa ustawa o finansach publicznych 
nie pozwala Radzie Gminy na uchwalenie budżetu na rok 2011 i dalsze lata        

 



z deficytem na wydatkach bieżących, dlatego należy wziąć pod uwagę i ten 
aspekt. Planowana reforma oświaty w gminie przewiduje prowadzenie od 
01.09.2011 roku Szkoły Podstawowej w Pamięcinie oraz Szkoły Podstawowej 
w Żabicach przez inną niż jednostka samorządu terytorialnego osobę prawną, tj. 
nowo powstałą Fundację pod nazwą „Fundacja Kształcenia Kreatywnego” z 
siedzibą w Górzycy, ul. Kostrzyńska 13A, zarejestrowana w Sądzie Rejonowym 
w Zielonej Górze, VIII Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sadowego, w 
dniu 10.11.2010 roku pod numerem KRS 0000 370124.  Celem Fundacji jest 
działalność oświatowo-wychowawcza, kulturalna, a także działalność z zakresu 
ochrony środowiska, kultury fizycznej i sportu. Organem sprawującym nadzór 
pedagogiczny jest Kurator Oświaty. Gmina użyczy budynek Szkoły 
Podstawowej  i salę gimnastyczną w Pamięcinie dla Fundacji.  Uczniom Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie zapewnia się naukę w tej samej szkole, a dowóz 
uczniów z Lasek Lubuskich i Radówka do Pamięcina zapewnia nadal gmina 
Górzyca.  Kluczowymi i wymagającymi podkreślenia będą działania 
ekonomiczne, jakie Fundacja może osiągnąć poprzez pozyskanie dodatkowych 
środków finansowych na rzecz Szkoły Podstawowej w Pamięcinie (oprócz 
subwencji przekazanej przez gminę) z funduszy strukturalnych Unii 
Europejskiej. Ponadto proponowana zmiana zakłada wzrost poziomu 
wykształcenia dzieci i młodzieży, osiągnięcie wysokiego standardu 
funkcjonowania szkoły, większą integracje szkoły ze środowiskiem lokalnym 
oraz wzajemne motywowanie rozwoju i przenikanie oddziaływań społecznych 
poprzez członkostwo rodziców uczniów w strukturach i organach Fundacji. 
Należy także nadmienić, że pierwsze konsultacje dotyczące modernizacji                
i zreformowania sieci szkół w gminie Górzyca, łącznie z likwidacją Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie, zostały podjęte jeszcze przez radę gminy 
poprzedniej kadencji w dniu 30 grudnia 2009 roku. Ponadto likwidację Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie konsultowano z rodzicami uczniów szkoły, na 
zebraniach w szkole w miesiącu lutym, wrześniu i październiku 2010 roku. 
Omówiono także zasadność likwidacji szkoły oraz jej  prowadzenie przez 
Fundację na zebraniu z rodzicami uczniów w dniu 02 lutego 2011 r. Rodzice 
uczniów Szkoły Podstawowej w Pamięcinie zaakceptowali tę propozycję,              
a ponadto jeden z rodziców jest w Radzie Fundacji. Efektem tych spotkań  jest 
obecna propozycja zlikwidowania szkoły i dalsze prowadzenie jej przez 
„Fundację Kształcenia Kreatywnego”, jako szkoły niepublicznej o 
uprawnieniach szkoły publicznej. Reasumując należy stwierdzić, że projekt 
uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Pamięcinie uwzględnia 
następujące kryteria: 

1. podejmowane działania organu są zgodne z zapisami art. 59 ustawy o 
systemie oświaty, 

2. dane demograficzne sporządzone na podstawie liczby zameldowanych 
dzieci w obwodzie szkoły z roczników 2005,2009 i 2010 wskazują na 

 



utrzymanie się takiej samej ilości dzieci, jak obecnie, ze wzrostem w 
rocznikach 2006 - 2008; 

3. uczniowie nadal będą uczyć się w tej samej szkole i w tym samym 
obwodzie, do którego należą Pamięcin, Laski Lubuskie i Radówek, ale 
docelowo w lepszych warunkach lokalowych i lepiej prowadzonej bazie 
szkoły; nastąpi także wzmocnienie roli szkoły, jako lokalnego centrum 
kultury, zwiększy się aktywny udział rodziców w jej prowadzeniu; 

4. organizacja dowozu dzieci z Lasek Lubuskich i Radówka do Pamięcina 
będzie nadal zapewniona przez Gminę Górzyca; 
losy zawodowe nauczycieli i pracowników obsługi – kadra szkoły liczy 
18 osób, w tym 16 nauczycieli (9,26 etatu) i 2 pracowników obsługi; 
wszyscy nauczyciele zatrudnieni są na podstawie Karty Nauczyciela z 
czego 9 nauczycieli zatrudnionych jest na czas określony do 31.08.2011 
r.; wszyscy uprawnieni nauczyciele otrzymają odprawy odpowiednio do 
rodzaju stosunku lub stażu pracy. Zwolnieni nauczyciele będą mieli 
możliwość, w ramach prowadzonych naborów nauczycieli, złożenia 
dokumentów o przyjęcie do pracy w szkole prowadzonej przez Fundację. 

5. koszty utrzymania szkoły, ponoszone przez Gminę Górzyca powinny 
znacznie się obniżyć w wyniku możliwości pozyskania dodatkowych, 
pozabudżetowych środków finansowania. 

Stosownie do zapisu art. 19 ust. 2 ustawy o związkach zawodowych swoją 
opinię w przedmiocie zamiaru likwidacji wyżej wymienionej szkoły wyraziły 
właściwe związki zawodowe. W przypadku rezygnacji z prowadzenia Szkoły 
Podstawowej w Pamięcinie przez Fundację lub cofnięcie jej uprawnień szkoły 
publicznej uczniom zapewni się kontynuowanie nauki w tej samej szkole 
prowadzonej przez Gminę Górzyca. W powyższym stanie rzeczy podjecie 
uchwały jest w pełni racjonalne i uzasadnione.  
Ponadto pani Magdalena Kowaleczko odczytała treść stanowiska Związku 
Nauczycielstwa Polskiego Oddz. w Słubicach z dnia 26 stycznia 2011 r. znak 
ZO ZNP-076-06/11 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie i Żabicach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził że podczas spotkania z Posłem na Sejm  
Bogusławem Wontorem w dniu 7 lutego 2011 r. w Laskach Lubuskich padło 
pytanie czy za naukę w szkołach  po przekształceniu będzie pobierana opłata 
„czesne”, na które nie została udzielona jednoznaczna odpowiedź. Zdania były 
podzielone w tej kwestii. Radny prosi o wyjaśnienie tej kwestii. 
Wójt Gminy stwierdził, że uwagi na chorobę nie uczestniczył w tym spotkaniu. 
Odpowiedział zdecydowanie, że nie będzie pobierana żadna opłata za naukę. 
Będzie to szkoła będzie działała na zasadzie szkoły publicznej, realizującej 
obowiązek nauki. Te kwestie będzie regulował Statut Szkoły. Opłaty mogą być 

 



pobierane za dodatkowe ponadprogramowe zajęcia, np. nauka języka, tak jak 
jest to praktykowane w Szkołach Podstawowych na terenie Gminy Górzyca 
dotychczas.  
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy mógłby zostać przedstawiony 
biznesplan Fundacji w kwestii zatrudnienia, poziomy wynagrodzenia 
nauczycieli, godzin  ich pracy, inne działania szkół temacie pozyskania 
środków. Radny prosi o informacje na temat ekonomii Fundacji.  
Odpowiedzi udzielił  Wiceprezes Fundacji pan Krzysztof Chara, który 
poinformował że te kwestie reguluje program Fundacji. Nie może w tej chwili 
określić wysokości wynagrodzeń nauczycieli, przeciętna liczba godzin pracy 
nauczyciela będzie wynosiła około 22 do 24 godzin lekcyjnych. Wstępny koszt 
utrzymania szkół szacuje się około 100 tys. zł rocznie i przewiduje się 
zatrudnienie ok. 20 osób w tym 14-15 nauczycieli. 
 
- Radna Stanisława Urban spytała na jaki okres będą zawierane umowy o 
pracę? 
Pan Chara odpowiedział, że na pewno będzie to wynikało w formy 
zatrudnienia o pracę. 
 
- Wójt Gminy dodał, że w temacie przekształcenia szkół kompletujemy 
dokumentację. Podjęcie uchwał o zamiarze likwidacji szkół uruchamia dopiero 
całą procedurę i proces w tej sprawie. Konsekwencją będzie podjęcie 
stosownych uchwał w sprawie likwidacji szkół co uruchomi faktyczne 
procedury i Fundacja będzie mogła rozpocząć swoją działalność.  Już teraz są 
zainteresowani podjęciem pracy w Fundacji nauczyciele i w tym temacie na 
pewno nie będzie problemu. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy podsumowując stwierdził, że uchwały w 
sprawie zamiaru likwidacji szkół są w pewnym sensie intencyjnymi uchwałami i 
możemy jeszcze w tym temacie dokonywać poprawek. 
 
- Sekretarz Gminy poinformowała, że ten temat bardzo szczegółowo 
omówiony został z radcą prawnym. Dopiero po podjęciu uchwały w sprawie 
likwidacji szkół fundacja może uruchomić swoją działalność. Powinna posiadać 
opracowany statut i regulamin. Wstępnie przewiduje się, że podjęcie uchwały         
w sprawie likwidacji może nastąpić w miesiącu marcu.  
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiany 
projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Pamięcinie  poddał pod opinię komisji sfery socjalnej. 
 

 



W wyniku głosowania jawnego komisja sfery socjalnej wynikiem 3 głosy „za” 
przy 1 głosie „wstrzymującym” i 1 głosie „przeciwnym” pozytywnie 
zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. J.H. 
Dąbrowskiego w Żabicach. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Mł. Ref. Magdalena Kowaleczko.                  
W uzasadnieniu poinformowała, że uchwała została opracowana  na podstawie 
art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 
r., Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) określająca zamiar likwidacji Szkoły 
Podstawowej im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach. Zgodnie z tym 
przepisem ustawy organ prowadzący szkołę zobowiązany jest, co najmniej na 6 
miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji 
rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty oraz organ wykonawczy. 
Zgodnie z art. 5c pkt 1 ustawy o systemie oświaty kompetencje określone w art. 
59 ust. 1 tej ustawy wykonuje rada gminy.  W świetle art. 5c pkt 1 cytowanej na 
wstępie ustawy, dla Szkoły Podstawowej w Żabicach organem prowadzącym 
jest Rada Gminy Górzyca. Tak więc procedura likwidacji szkoły rozpoczyna się 
od podjęcia niniejszej uchwały, wyrażającej zamiar likwidacji tej szkoły i 
jednocześnie zobowiązuje Wójta do przeprowadzenia postępowania 
przewidzianego w art. 59 ust. 1 ustawy o systemie oświaty. Zawiadomienie o 
zamiarze likwidacji nastąpi na podstawie niniejszej uchwały w 
nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2011 roku.  Również zgodnie z art. 
18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do 
wyłącznej właściwości Rady Gminy należy tworzenie, likwidacja i 
reorganizacja przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. Zasadność likwidacji tej 
szkoły wynika z niżej opisanego stanu faktycznego. Obecnie na terenie Gminy 
Górzyca sieć szkolna przedstawia się następująco: 

1. Zespół Szkół w Górzycy, w skład którego wchodzą Szkoła Podstawowa 
im. W. Broniewskiego oraz Publiczne Gimnazjum w Górzycy, z liczbą 
uczniów 280. 

2. Szkoła Podstawowa im. Kresowian w Czarnowie z liczbą 76 uczniów. 
3. Szkoła Podstawowa im. Gen. J. H. Dąbrowskiego w Żabicach z liczba 

uczniów 49. 
4. Szkoła Podstawowa w Pamięcinie, z liczbą 55 uczniów.  

Szkoła Podstawowa w Żabicach mieści się w trzech budynkach: starym 
budynku mieszkalnym zaadaptowanym na szkołę z dobudowaną częścią na 
klasy szkolne, a w odrębnym budynku mieści się sala gimnastyczna. W roku 
szkolnym 2010/2011 liczba uczniów uczęszczających do placówki wynosi 49. 
Dane demograficzne wskazują na malejącą liczbę dzieci urodzonych w latach 

 



2006-2010. Prognozy demograficzne w perspektywie najbliższych sześciu lat 
wskazują na celowość i zasadność likwidacji Szkoły Podstawowej w Żabicach, 
ponieważ z jednej strony generowane są wysokie koszty utrzymania szkoły, a z 
drugiej z uwagi na zły stan techniczny budynków szkoła wymaga kosztownych 
remontów. Z wykonania planów finansowych z roku 2010 wynika, że koszt 
nauki jednego ucznia w Szkole Podstawowej w Żabicach w roku 
kalendarzowym wyniósł 10 537,72 zł, przy koszcie 9 978,77 zł na ucznia w 
Szkole Podstawowej w Pamięcinie, w Szkole Podstawowej w Czarnowie 8 
263,75 zł na ucznia oraz w Zespole Szkół w Górzycy 7 100,40 zł. Nie bez 
znaczenia jest również fakt aktualnej i przyszłej sytuacji finansowej Gminy 
Górzyca. W związku ze zmianą przepisów ustawy o finansach publicznych z 
dnia 01 stycznia 2010 roku nowa ustawa o finansach publicznych nie pozwala 
Radzie Gminy na uchwalenie budżetu na rok 2011 i dalsze lata z deficytem na 
wydatkach bieżących, dlatego należy wziąć pod uwagę i ten aspekt.  Planowana 
reforma oświaty w gminie przewiduje prowadzenie od 01.09.2011 roku Szkoły 
Podstawowej w Żabicach oraz Szkoły Podstawowej w Pamięcinie przez inną niż 
jednostka samorządu terytorialnego osobę prawną, tj. nowo powstałą Fundację 
pod nazwą „Fundacja Kształcenia Kreatywnego” z siedzibą w Górzycy, ul. 
Kostrzyńska 13A, zarejestrowana w Sądzie Rejonowym w Zielonej Górze, VIII 
Wydział Gospodarczy Krajowego Rejestru Sadowego, w dniu 10.11.2010 roku 
pod numerem KRS 0000 370124.  Celem Fundacji jest działalność 
oświatowo-wychowawcza, kulturalna, a także działalność z zakresu ochrony 
środowiska, kultury fizycznej i sportu. Organem sprawującym nadzór 
pedagogiczny jest Kurator Oświaty. Gmina użyczy budynek Szkoły 
Podstawowej i salę gimnastyczną w Żabicach dla Fundacji. Uczniom Szkoły 
Podstawowej w Żabicach zapewnia się naukę w tej samej szkole, a dowóz 
uczniów ze Spudłowa do Żabic (odległość 3 km) zapewnia nadal Gmina 
Górzyca. Kluczowymi i wymagającymi podkreślenia będą działania 
ekonomiczne, jakie Fundacja może osiągnąć poprzez pozyskanie dodatkowych 
środków finansowych na rzecz Szkoły Podstawowej w Żabicach (oprócz 
subwencji przekazanej przez gminę) z funduszy strukturalnych Unii 
Europejskiej. Ponadto proponowana zmiana zakłada wzrost poziomu 
wykształcenia dzieci i młodzieży, osiągnięcie wysokiego standardu 
funkcjonowania szkoły, większą integrację szkoły ze środowiskiem lokalnym 
oraz wzajemne motywowanie rozwoju i przenikanie oddziaływań społecznych 
poprzez członkostwo rodziców uczniów w strukturach i organach Fundacji. 
Należy także nadmienić, że pierwsze konsultacje dotyczące modernizacji i 
zreformowania sieci szkół w Gminie Górzyca, łącznie z likwidacją Szkoły 
Podstawowej w Żabicach, zostały podjęte jeszcze przez radę gminy poprzedniej 
kadencji w dniu 30 grudnia 2009 roku oraz w lutym 2010 na zebraniu wiejskim 
w Żabicach i spotkaniu z radą rodziców i radą pedagogiczną szkoły. Obecnie 
jeden z rodziców jest członkiem Rady Fundacji. Efektem tych spotkań  jest 
obecna propozycja zlikwidowania szkoły i dalsze prowadzenie jej przez 

 



„Fundację Kształcenia Kreatywnego”, jako szkoły niepublicznej o 
uprawnieniach szkoły publicznej.  Reasumując należy stwierdzić, że projekt 
uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Żabicach uwzględnia 
następujące kryteria: 

1. podejmowane działania organu są zgodne z zapisami art. 59 ustawy o 
systemie oświaty, 

2. prognozy demograficzne w szkole przewidują zmniejszenie się liczby 
uczniów z obecnych 49 do 43 w roku 2015; 

3. uczniowie nadal będą uczyć się w tej samej szkole i w tym samym 
obwodzie, do którego należą Żabice i Spudłów, ale docelowo w lepszych 
warunkach lokalowych i lepiej prowadzonej bazie szkoły; nastąpi także 
wzmocnienie roli szkoły, jako lokalnego centrum kultury, zwiększy się 
aktywny udział rodziców w jej prowadzeniu; 

4. organizacja dowozu dzieci ze Spudłowa do Żabic będzie nadal 
zapewniona przez Gminę Górzyca; 

5. losy zawodowe nauczycieli i pracowników obsługi – kadra szkoły liczy 
17 osób, w tym 15 nauczycieli (9,07 etatu) i 2 pracowników obsługi; 
wszyscy nauczyciele zatrudnieni są na podstawie Karty Nauczyciela z 
czego 6 nauczycieli zatrudnionych jest na czas określony do 31.08.2011 
r.; wszyscy uprawnieni nauczyciele otrzymają odprawy odpowiednio do 
rodzaju stosunku lub stażu pracy. Zwolnieni nauczyciele będą mieli 
możliwość złożenia dokumentów o przyjęcie do pracy w szkole 
prowadzonej przez Fundację w ramach prowadzonych naborów. 

6. koszty utrzymania szkoły, ponoszone przez Gminę Górzyca powinny 
znacznie się obniżyć w wyniku możliwości pozyskania dodatkowych, 
pozabudżetowych środków finansowania.  
Stosownie do zapisu art. 19 ust. 2 ustawy o związkach zawodowych swoją 

opinię w przedmiocie zamiaru likwidacji wyżej wymienionej szkoły wyraziły 
właściwe związki zawodowe. W przypadku rezygnacji z prowadzenia Szkoły 
Podstawowej w Żabicach przez Fundację lub cofnięcie jej uprawnień szkoły 
publicznej, uczniom zapewni się kontynuowanie nauki w tej samej szkole 
prowadzonej przez Gminę Górzyca. W powyższym stanie rzeczy podjecie 
uchwały jest w pełni racjonalne. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Brak dyskusji. 

 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiany projekt 
uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Gen. J.H. 
Dąbrowskiego w Żabicach  poddał pod opinię komisji sfery socjalnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego komisja sfery socjalnej wynikiem 3 głosy „za” 
przy 2 głosach „wstrzymujących”. 

 



Ad. 3   
Wolne wnioski i informacje. 
 
- Radny Krzysztof Urbański poprosił, aby uczestnicy posiedzenia nie 
korzystali z telefonów i wyłączali je, ponieważ dość często przeszkadzają w 
prowadzeniu obrad.  

 
- Radny Krzysztof Krupa złożył wniosek, aby na kolejną sesję Rady Gminy     
25 lutego 2011 r. została przygotowana informacja o liczbie nadgodzin 
nauczycieli w Zespole Szkół w Górzycy za miesiące grudzień 2010 r. i styczeń 
2011 r. oraz z czego one wynikają. 
Wójt Gminy zaproponował, aby zgodnie ze statutem Gminy Górzyca radni 
swoje wnioski i interpelacje składali w formie pisemnej. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że będziemy pisemną formę 
składania przez radnych interpelacji i wniosków stosować od kolejnej sesji Rady 
Gminy. Szablon wniosku będzie przekazany radnym. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak poinformował, że z miejscowości Spudłów dla 
jednego dziecka odmówiono transportu na zajęcia w okresie ferii, organizowane 
przez GOK dla dzieci. 
Dyrektor GOK Małgorzata Gniewczyńska odpowiedziała, że taka decyzja 
zapadła z uwagi na oszczędności. Gdyby uczestnikami była większa grupa 
dzieci byłoby to uzasadnione, jednak dla jednego dziecka zdecydowano, że 
gimbus nie będzie jeździł. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zwrócił uwagę że w miejscowości Laski 
Lubuskie zbiorniki wodne i rów koło boiska sportowego wymagają 
oczyszczenia. Dodał, że rów koło boiska jest źle wytyczony, ponieważ został 
wytyczony na prywatnej posesji. Być może to pomyłka geodety! 
Wójt Gminy odpowiedział, że zbiorniki wodne są cykliczne oczyszczane, 
natomiast na pewno rów został przez geodetów wytyczony prawidłowo. 
 
- Radny Krzysztof Krupa złożył podziękowanie za organizację imprez dla 
dzieci w okresie ferii. Stwierdził, że cały dwutygodniowy okres ferii zimowych 
wypełniony był różnymi imprezami dla dzieci w różnym wieku. Z przykrością 
stwierdził, że przez ten czas żaden nauczyciel nie uczestniczył w tych 
imprezach.  
Wójt Gminy odpowiedział, że organizatorem tych imprez był GOK i jego 
zdaniem obecność nauczycieli była zbędna. 
Radny Rafał Baran stwierdził, że chyba radny Krupa posiada osobiste 
uprzedzenia do nauczycieli, ponieważ bardzo często zabiera głos raczej ich 
krytykujący! 

 



Radny Krzysztof Krupa stwierdził, że są to jego osobiste spostrzeżenia i prosi 
o ich wyjaśnienie, natomiast sam nie krytykuje podnoszonych zagadnień przez 
radnego Barana – a nie wszystkie mu się podobają.  
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
posiedzenie komisji. Godz. 1225 

 
Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 


